
 
 

 

 

 

CRÒNICA DEL PLE ORDINARI DEL 30 DE MAIG 
DE 2024 
1.- Aprovació de les actes de les sessions anteriors.  

El Ple va aprovar les actes de les sessions plenàries dels dies 21 de març, 15 d’abril i 13 de maig.  

UNANIMITAT 

2.-Donar compte dels Decrets d’Alcaldia. 

Es va donar compte al Ple dels Decrets d’Alcaldia emesos del 9 de març al 17 de maig de 2024, que van del 
número 259 al número 591. 

3.- Donar compte de la liquidació del pressupost de l’exercici 2023. 

Es va donar compte del Decret d’Alcaldia número 527 del 30 d’abril que resolia aprovar la liquidació del 
pressupost de l’exercici 2023.   

El regidor d’Hisenda, Teodoro Suárez, va explicar els números i va comentar que eren unes bones dades i 
que s’estava anant en la línia correcta. També va afegir que la Diputació havia analitzat els comptes i que els 
valorava en verd tant a nivell econòmic com de romanent i d’endeutament.   

La regidora d’ERC, Manoli Garrido, va dir que, per no perdre el costum, hi ha modificacions per una valor de 
més de 6 milions d’euros, que correspon a una tercera part d’un pressupost de 20 milions d’euros, per a 
inversions (contenidors, pont del Tenes, 3/16, parc de Rosa Oriol, inversions a la xarxa d’aigua...) que, si es 
planifiqués bé l’any, es podien haver inclòs en el pressupost inicial. Garrido va afegir que, amb la regla de la 
despesa suspesa, ara es pot fer servir el romanent per a inversions, però, a partir del 2025, ja no es podrà i 
va preguntar com es faria.  

Tant el regidor d’Hisenda, Teodoro Suárez, com l’Alcalde, Ignasi Simón, van contestar  que, en un altre 
escenari, es canviarà d’estratègia i es farà servir el romanent per amortitzar deute o per fer inversions amb 
certs requisits que la llei permet.  

El portaveu d’En Comú Podem, Antonio Polo, va dir que no creu que siguin uns números 
per felicitar-se perquè el deute és més alt que en últims anys i el romanent és més baix 
que en els últims anys.  

El regidor d’Hisenda, Teodoro Suárez, va insistir en què la Diputació diu que es 
compleixen els requisits i en què, a partir del 2025, el deute baixarà perquè s’utilitzarà el 
romanent per fer-lo baixar.  



 
 

 

 

El portaveu de Vox, Francisco Javier Millán, va dir que no volia ser còmplice d’aquest pressupost ni de cap 
altre, que va titllar de frau econòmic.  

4.- Donar compte dels informes d’estabilitat i període mig de pagament del primer trimestre del 2024. 

Es va donar compte dels informes d’estabilitat i de període mig de pagament del primer trimestre de 2024.  

La regidora d’ERC, Manoli Garrido, va dir que no es complia amb l’estabilitat pressupostària i que el període 
mig de pagament era correcte.  

L’Alcalde, Ignasi Simón, va contestar que, normalment, en el segon trimestre ja s’equilibra.  

El portaveu d’En Comú Podem, Antonio Polo, va dir que el primer trimestre és molt just per analitzar els 
números.  

5.- Aprovació de la modificació pressupostària de l’exercici 2024.  

El Ple va aprovar inicialment la modificació del pressupost de l’exercici 2024 per suplement de crèdit i crèdit 
extraordinari a finançar amb el romanent de tresoreria.  

El regidor d’Hisenda, Teodoro Suárez, va explicar que s’incrementava el pressupost en 2.030.000 euros, amb 
romanent de tresoreria, per a inversions necessàries: el tancament dels contenidors, la renovació de vehicles 
i maquinària, l’aparcament d’intercanvi P+R, la consolidació de Can Montcau, la recollida de poda, la 
subvenció del casal inclusiu Can Vila i per a camions de residus i rentacontenidors.  

El portaveu del PSC, Fran Sánchez, va donar les gràcies a tots els partits polítics per haver participat a les 
reunions de la Taula de Residus i va afegir que aquesta modificació, que serviria per a la renovació i ampliació 
de contenidors d’escombraries, per a camions de residus, per a la recollida de poda porta a porta i per al 
tancament de contenidors, era de gran rellevància i un assoliment compartit amb la resta de partits.  

La regidora d’ERC, Manoli Garrido, va agrair la convocatòria de la Taula de Residus i va parlar de la necessitat 
d’un canvi de sistema de recollida d’escombraries més efectiu, però també va fer constar que s’estava davant 
la primera modificació pressupostària de l’any, que es cobriria amb romanent, i va dir que aquesta 
modificació no estava prou justificada perquè es tractava d’inversions que es podien haver contemplat en 
el pressupost inicial.  

La regidora d’En Comú Podem, Eva María Lesta, va dir que calia ser més curosos fent els números.  

La portaveu de Junts, Núria Santacana, que també va donar les gràcies per la Taula de Residus, va dir que 
eren massa modificacions i molts costoses.  

El portaveu de Vox, Francisco Javier Millán, va parlar del tancament de contenidors i va 
dir que no entenia perquè no s’havia previst aquesta inversió, a més d’afegir que aquesta 
opció suposarà un control del que llencen els veïns, als quals segurament també es 
repercutirà el cost del sistema.     



 
 

 

 

PSC: A FAVOR 

ERC: EN CONTRA 

EN COMÚ PODEM: EN CONTRA 

JUNTS: EN CONTRA 

PP: A FAVOR 

VOX: EN CONTRA 

6.- Proposta de sanció a gossos potencialment perillosos 

El Ple va aprovar sancionar una persona com a responsable d’una infracció molt greu, prevista en l’article 
64.12 de l’Ordenança, consistent en tenir gossos o animals potencialment perillosos sense llicència. 

La portaveu de Junts, Núria Santacana, va dir que les multes no poden ser recaptatòries i va preguntar la 
finalitat de la sanció. També va dir que no s’havia generat cap situació de perill ni s’havia fet mal a ningú ni 
afectat cap bé, i que la sanció no tenia en compte el benestar dels gossos i que la requisa dels animals li 
semblava desproporcionada.  

L’Alcalde, Ignasi Simón, va contestar que és el que marca la llei, que així s’ha assenyalat des dels serveis 
tècnics i jurídics, i que cal fer complir la normativa.  

El portaveu del PP, Teodoro Suárez, va dir que calia complir amb el reglament municipal i que era necessari 
un control per evitar possibles incidents. 

El portaveu de Vox, Francisco Javier Millán, va comentar que trobava excessiva la sanció. 

L’Alcalde, Ignasi Simón, va contestar que els imports de les sancions anaven per trams i que sempre 
s’aplicava a la baixa.  

PSC: A FAVOR 

ERC: A FAVOR 

EN COMÚ PODEM: A FAVOR 

JUNTS: EN CONTRA 

PP: A FAVOR 

VOX: ABTENCIÓ 

 

 

 



 
 

 

 

7.- Resolució unilateral per incompliment de conveni amb l’Associació Clúster Craft Beer.  

El Ple va aprovar desestimar les al·legacions i resoldre unilateralment el Conveni signat entre l’Ajuntament i 
l’Associació Cluster Craft Beer de compromís de creació del Consorci català de cervesa artesana i de Cessió 
d’espais de la finca de Can Malé, per incompliment de les obligacions previstes en el conveni.  

ERC va comentar que no tenien informació suficient per pronunciar-se, que només es parlava 
d’incompliments, però que el projecte inicial revertia en uns beneficis pel poble que calia estudiar, ja que 
consideraven que els objectius eren plenament vigents. També va dir que l’equip de govern no havia fet una 
millora de l’espai ni un control. Per tot això, va proposar una Mesa de seguiment amb la implicació de tots 
els partits per contribuir a la viabilitat del projecte.  

El portaveu d’En Comú Podem, Antonio Polo, va parlar d’incorreccions en la proposta llegida i va dir que 
només es tractava d’incompliments, però que revisant la memòria del 2023 havia constatat la feina feta pel 
Clúster. També va dir que l’equip de govern havia desacreditat l’entitat i les persones que hi havia darrera 
titllant-los de morosos i poc transparents, la qual cosa creia discutible. Polo va proposar de deixar el punt 
sobre la taula i va reclamar al govern una memòria de què havia fet l’Ajuntament respecte a les obligacions 
del mateix conveni. El regidor d’En Comú Podem va dir que resoldre unilateralment el conveni per una 
dificultat econòmica puntual amb una intenció clara de pagar ho veia desproporcionat. Polo va acabar dient 
que l’equip de govern mai havia cregut en l’Espai Can Malé i era incapaç de gestionar aquesta instal·lació 
que el seu partit considerava molt important pel poble. També va dir que se sumava a la proposta d’ERC de 
crear una Mesa de seguiment.   

La portaveu de Junts, Núria Santacana, va comentar que a la Comissió Informativa on es va tractar aquest 
tema no es va sentir lliure sinó pressionada a resoldre aquest conveni. Santacana va dir que s’hauria de fer 
una comissió per acompanyar el projecte del Clúster, ja que és un projecte de poble al qual cal donar suport, 
i va concloure que la decisió era precipitada i calia una pla de seguiment.  

El portaveu del PP, Teodoro Suárez, va dir que es tractava de la crònica d’un fracàs anunciat i que no es podia 
subvencionar un negoci privat amb cabals públics. També va dir que calia donar l’oportunitat a algun altre 
negoci, ja que aquest era poc transparent i molt costós per a l’Ajuntament.  

El portaveu de Vox, Francisco Javier Millán, va titllar la decisió de dràstica, va dir que no s’aportaven proves 
fefaents per a la rescissió i que calia lluitar per no tancar el que considerava patrimoni del poble.  

L’Alcalde, Ignasi Simón, va dir que la visió de l’equip de govern era diferent, que de la memòria n’havien 
desprès que tot eren fracassos i que no hi ha res consolidat. Va comentar que l’Ajuntament no havia parat 
d’ajudar i que havia fet un gran esforç des de l’inici. Simón va dir que se’ls havia fet un 
ultimàtum per al tema dels pagaments, però que no es tractava només d’un tema 
econòmic sinó que era per un cúmul de males praxis i perquè hi ha activitats que encara 
no estan legalitzades. Bàsicament, va dir l’Alcalde, és per un tema de responsabilitat. 
Simón va reconèixer l’esforç del clúster, però va concloure que era un projecte on res 
s’havia consolidat.  



 
 

 

 

PSC: A FAVOR 

ERC: EN CONTRA 

EN COMÚ PODEM: EN CONTRA  

JUNTS: EN CONTRA 

PP: A FAVOR 

VOX: EN CONTRA 

8.-Afers urgents. 

No n’hi havia. 

9.- Mocions. 

Mocions de Junts: 

9.1- Moció a favor de l’objectivitat informativa.  

Aquesta moció proposava, entre altres punts, “que durant els períodes electorals es suspengui la publicació 
del butlletí Informa’t i que es constitueixi una comissió entre tots els partits amb representació en el Ple 
perquè aquest butlletí compleixi els criteris d’objectivitat, transparència, igualtat i proporcioni informació 
objectiva”.  

Aquesta moció va decaure amb el vot de qualitat de l’Alcalde.  

PSC: EN CONTRA 

ERC: A FAVOR 

EN COMÚ PODEM: A FAVOR 

JUNTS: A FAVOR 

PP: ABSTENCIÓ 

VOX: A FAVOR 

9.2.- Moció a favor del transport públic de qualitat. 

Aquest moció proposava, entre altres punts, “que es facin totes les gestions necessàries 
per a restablir les línies 302, 303 i 305 anul·lades el passat mes de maig i revertir els canvis 
de parades establerts a l’E21”.  

 



 
 

 

 

La regidora de Transport públic i mobilitat, Mariona Pedrerol, va dir que Lliçà d’Amunt era un gran beneficiari 
del transport urbà, que s’han augmentat les expedicions, els horaris i les freqüències, i que es tractava d’una 
optimització de recursos.  

La regidora d’En Comú, Eva María Lesta, va comentar que els caps de setmana i a l’agost hi ha poc servei.  

PSC: EN CONTRA 

ERC: ABSTENCIÓ 

EN COMÚ PODEM: A FAVOR 

JUNTS: A FAVOR 

PP: EN CONTRA 

VOX: A FAVOR 

9.3.- Moció per fer pública l’Auditoria externa de la xarxa d’aigua del 2018. 

Aquesta moció proposava, entre altres punts, que es publiqui al web l’esmentada auditoria, que es 
constitueixi el mecanisme de control de la taula de seguiment entre l’Ajuntament i l’empresa concessionària, 
que es faci una auditoria nova i que s’aclareixi si hi ha algun tipus de risc per a la salut derivat del servei 
d’abastament d’aigua.   

La regidora de Territori i obres públiques, Lourdes Estéfano, va comentar que la darrera auditoria es 
publicaria al web, però va insistir en què s’ha de fer una digitalització de tota la xarxa, per la qual hi ha una 
subvenció, i que el segon pas serà fer una Pla director, sobre el qual s’informarà en el seu moment. Estéfano 
també va insistir en què l’aigua de Lliçà d’Amunt no té cap risc, que es fan controls constants i que està 
perfecta.  

El portaveu d’En Comú Podem, Antonio Polo, va parlar de l’amiant i la regidoria de Salut comunitària, 
Mariona Pedrerol, va contestar que l’amiant no afectava la salut per via digestiva.  

PSC: EN CONTRA 

ERC: A FAVOR 

EN COMÚ PODEM: A FAVOR 

JUNTS: A FAVOR 

PP: EN CONTRA 

VOX: A FAVOR 

 



 
 

 

 

Moció d’En Comú Podem:  

9.4.- Moció contra el genocidi d’Israel al poble palestí.  

Aquesta moció proposava, entre altres punts, “exigir un alto el foc immediat i permanent a Gaza, l’entrada 
i el lliurament de quantitats suficients d’ajuda i socors humanitari”.  

El portaveu del PSC, Fran Sánchez, va dir que calia parar aquesta matança brutal i que no es podia permetre 
que la gent passés gana.  

ERC es va manifestar en contra del genocidi i de les accions d’Israel. 

El portaveu del PP, Teodoro Suárez, va estar d’acord en tots els punts de la moció, però es va abstenir en el 
punt tercer.  

El portaveu de Vox, Francisco Javier Millán, va dir que Israel s’estava autodefensant davant el terrorisme 
d’Hamas.  

PSC: A FAVOR 

ERC: A FAVOR 

EN COMÚ PODEM: A FAVOR 

JUNTS: A FAVOR 

PP: A FAVOR DELS PUNS 1, 2, 4, 5 i ABSTENCIÓ DEL PUNT 3 

VOX: EN CONTRA 

Moció de Vox: 

9.5.- Moció per a l’ampliació de l’Ajuntament.  

Aquesta moció proposava, entre altres punts, “realitzar un estudi de viabilitat urbanística i econòmica per 
desenvolupar aquesta infraestructura tan necessària per als nostres veïns”.  

La regidora de Territori i obres públiques, Lourdes Estéfano, va explicar que feia temps que s’estava 
estudiant, que s’havia fet una modificació del planejament per permetre un equipament en aquesta parcel·la 
i que quan l’Ajuntament tingués recursos s’avançaria en el tema però que també estava lligat al 
desenvolupament del centre urbà.  

ERC va dir no tenir prou informació sobre el tema. 

El portaveu d’En Comú Podem, Antonio Polo, va comentar que hi havia Can Malé.  

La portaveu de Junts, Núria Santacana, va dir estar a favor d’impulsar un estudi.  



 
 

 

 

PSC: EN CONTRA 

ERC: ABSTENCIÓ 

EN COMÚ PODEM: EN CONTRA 

JUNTS: A FAVOR 

PP: EN CONTRA 

VOX: A FAVOR 

Moció d’ERC: 

9.6.- Moció per a la recuperació de la Masia de Can Moncau. 

Aquest moció proposava, entre altres punts, “establir un calendari per a la rehabilitació de la masia de Can 
Montcau i elaborar un Pla d’usos de l’espai”.  

La regidora de Territori i obres públiques, Lourdes Estéfano, va explicar que la intenció de l’equip de 
govern és adquirir i rehabilitar masies, i que ja en tenia quatre en propietat, ja que és difícil la 
rehabilitació per privat. I, en relació a la Masia de Can Montcau, va explicar que, després del projecte, 
es va tancar el conveni amb Mango per al pagament de la rehabilitació i, el següent pas, serà la licitació 
de l’obra, que començaria l’any vinent. 

La regidora d’En Comú Podem, Eva Lesta, va comentar que era una inversió alta.  

La portaveu de Junts, Núria Santacana, va dir estar a favor de la defensa del patrimoni i va suggerir de 
crear una comissió al respecte.   

PSC: A FAVOR 

ERC: A FAVOR 

EN COMÚ PODEM: ABSTENCIÓ 

JUNTS: A FAVOR 

PP: ABTENCIÓ  

VOX: A FAVOR 

10 .- Precs i preguntes. 

El portaveu de Vox, Francisco Javier Millán, va formular dos precs: sobre l’aprovació d’un 
pressupost per Junta de Govern Local en relació a noves tecnologies i sobre l’actitud 
d’alguns regidors del govern municipal.  



 
 

 

 

L’Alcalde, Ignasi Simón, li va contestar que, si veia alguna irregularitat, ho denunciés, en relació al primer 
prec, i que fos conseqüent i es posés a ell com a exemple, en relació al segon prec.  

Vox també va presentar preguntes sobre 11 temes: la futura piscina coberta, la nova contractació dels 
serveis d’explotació de bar i altres serveis del Casal de la Gent Gran de Palaudàries, l’aprovació d’un 
pressupost del Club Natació Caldes, els actuals requisits per a l’aprovació de pressupostos per la Junta de 
Govern Local, la data de començament de les obres del nou centre del poble, les càmeres de vigilància, la 
comissió de seguretat vial, la falta de centres de dia o residències per a la 3a edat, l’assessorament de l’antic 
Interventor de l’Ajuntament, infraestructures realitzades per aquest govern i la posició del PP sobre 
l’Amnistia. 


